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E
l socialdemòcrata Pere Ló-
pez va insistir ahir en una 
entrevista al programa Ara 
i Aquí de RNA en el fet que el 

PS ha fallat en les actituds dutes a ter-
me en els darrers anys, que han por-
tat a una «poca obertura cap a la so-
cietat» i a «perdre visibilitat en la so-
cietat». En aquest sentit, no va voler 
assenyalar cap persona en concret si-
nó al conjunt dels qui han ostentat 
càrrecs públics del partit. Per això, Ló-
pez va indicar que ara és el moment 
que el PS s’obri a la societat i això passa 
per apostar pel diàleg i la proximitat. 
Per poder dur a terme aquesta tasca, 
fan falta persones capaces d’asseure’s 
amb persones que pensin diferent i ar-
ribar-hi a punts d’entesa. Aconseguir 
aquests objectius passa per «actituds 
i personalitats diferents de les d’ara». 

L’exministre del PS va explicar que 
ja aquest estiu va transmetre a  Bartu-
meu i a altres militants que les coses 
s’havien de fer d’una altra manera per 
acostar-se més als ciutadans. Des de 
Fem PS creuen que només els partits 
que sàpiguen integrar totes les perso-
nes i opinions tenen futur polític.

EL CONGRÉS / Sobre la possibilitat d’en-
capçalar una candidatura a la prime-
ra secretaria del Partit Socialdemò-
crata, López va reiterar la seva predis-
posició però va afegir que encara no 
se n’ha parlat i que això dependrà de 
la trentena de persones que confor-
men l’equip de Fem PS. López també 
va dir que no se sent responsable del 
moment de crisi interna en el que està 
immers el PS perquè considera que el 
congrés del mes de maig hauria de ser 
un espai on debatre sobre ideologia i 
persones i que hagués estat bo «un en-
frontament intern» perquè sorgissin 
propostes de millora.

DIMISSIONS/ El president de la Comis-
sió Gestora del Partit Socialdemòcra-
ta, Alain Mateu Montané, i els mem-
bres d’aquesta comissió, Àngel Dal-
mau, Alfons Miralles, Josep Roig, 
Josep Anton Castell i David Borràs van 
presentar ahir la seva dimissió irrevo-
cable de la comissió. Tal i com van ex-
posar en una carta conjunta, la dimis-
sió ve motivada «pel fet que s’ha in-
complert el mandat que la Comissió 
Gestora va rebre del Comitè Directiu 
el darrer 27 de febrer, al haver-se efec-
tuat, per part d’algun integrant de 
la mateixa, declaracions i publicaci-
ons d’articles d’opinió partidistes a la 
premsa, i també utilitzat les eines i la 
imatge del PS per difondre comunica-
cions a tota la militància, sense dispo-
sar de l’acord de cap òrgan» I per tant, 
consideren que la neutralitat de la 
Comissió «s’ha vist malmesa».H 

López creu que el partit ha fallat en 
les actituds i aposta pel diàleg
Els president i cinc membres de la Comissió Gestora del PS dimiteixen perquè «s’ha vist malmesa» la seva neutralitat
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CRISI INTERNA AL PARTIT SOCIALDEMÒCRATA

Susana Vela: «El Pere té una cosa molt bona, 
és la persona que ha fet el pas endavant»

SUSANA VELA Ex ministra d’Educació i Cultura
EL PERIÒDIC

33 XAl centre, Pere López i Susana Vela, ex ministres del Govern socialdemòcrata i membres del projecte Fem PS. 

«Pel que fa a la  
persona que lideri, 
no és tan important 
que sigui un líder 
com que sàpiga 
treballar en equip»

Susana Vela va ser ministra de Cul-
tura i Educació durant el Govern 
del Partit Socialdemòcrata.  És sim-
patitzant del partit i ara ha decidit 
posicionar-se per la seva renovació, 
formant part de l’equip i el projec-
te Fem PS. 
 
–¿Per què ha decidit apostar pel 
projecte i l’equip de Fem PS?
–M’he decidit a donar suport a 
aquest equip de persones perquè 
crec en un partit socialdemòcrata 
ferm, penso que ha de ser un partit 
nou capaç d’integrar el progressis-
me social. Per fer-ho, ha de ser fort, 
i això passa obligatòriament per 
tenir un bon equip de treball, i, so-
bretot, per una manera diferent de 
treballar i d’actitud. 

–¿Per què necessita canviar el PS?
–Ideològicament ja està definit. El 
PS ha de canviar com han de can-
viar altres partits, en el moment 
que la societat reclama una major 
atenció, proximitat, que puguin 
resoldre els problemes reals que té 
la ciutadania. La qüestió és que les 
estructures actuals dels partits no 
serveixen per atendre les deman-
des, perquè són verticals i anquilo-
sades, i el món ha canviat molt. La 
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gent té més informació que abans i 
ha vist que la democràcia ha de ser 
un altre cosa. 

–¿Però es pot canviar aqueta men-
talitat de partit vertical cap a l’ho-
ritzontalitat?
–Clar que els projectes els ha de li-
derar una o unes persones, però el 
canvi important és que aquest li-
deratge pot ser compartit. No pots 
funcionar assambleariament per-
què és francament molt difícil, 
t’has de poder organitzar. Quan es 
parla d’horitzonatalitat és parla 
de que sigui un partit més flexible, 
que la gent pugui participar a di-
ferents nivells, perquè no tothom 
està disposat a participar amb la 
mateixa intensitat. Pel que fa a la  
persona que lideri, no és tan im-
portant que sigui un líder com que 
sàpiga treballar en equip, i que tin-
gui en compte les opinions. 

–Així doncs, ¿ A Pere López el con-
sidera un bon líder?
–El Pere té una cosa molt bona, és 
la persona que ha fet el pas enda-
vant. El que ha dit «jo em trobo en 
disposició de liderar un nou pro-
jecte», i això en un moment tan di-
fícil, de descrèdit dels partits polí-
tics, per a mi ja és molt important 
que algú hagi apostat i vulgui llui-
tar per un projecte, i que vol tirar-

xen altres maneres de fer. No vull dir 
que siguin ni millors ni pitjors, són 
diferents. I caldria veure si Bartu-
meu ha fet aquesta evolució, aquest 
canvi de lideratge. No és una qüestió 
d’edat tampoc, és entendre la políti-
ca i les estructures polítiques d’un 
altre manera, i hem cregut que hi 
ha gent que faria millor aquets can-
vi, més adaptada al moment actual.  

–¿Com s’està treballant des de Fem 
PS?
–Cal un altra manera de funcionar. 
Veure si així el partit creix, engres-
ca i atreu a més gent. Des de l’equip 
s’està fent una feina molt impor-
tant amb els militants, parlar amb 
ells i explicar-los el projecte. Abans 
d’obrir-te a ningú més cal parlar 
amb les persones que t’han donat 
suport duran tant temps, i un cop fet 
això, si que es pot anar a buscar més 
gent, parlar amb associacions, sin-
dicats, etc. S’està fent des del partit 
per millorar i avançar dins del Par-
tit Socialdemòcrata, no amb un al-
tre de diferent. 

–¿Com estan reaccionant els mili-
tants?
–En general les persones amb les 
que hem coincidint estan contents, 
en el sentit que el canvi es possible, 
que sigui una realitat. En general la 
resposta és positiva.  H

lo endavant amb un equip darrera. 
Per a mi el més important és saber 
treballar en equip i que tothom s’hi 
senti representat.

–¿Un lideratge molt diferent que el 
que ha du a terme Bartumeu?
J–o penso que sí, perquè són perso-
nes diferents. Cadascu imprimeix 
en la seva feina les maneres, i són di-
ferents. El Pere planteja un altre for-
ma de treballar i també planteja un 
partit diferent.

–¿Per què el lideratge de Bartumeu 
funcionava abans i ara no? 
–No ha passat res en concret. El mo-
ment i la societat actual requerei-


